
Referat – Fællesbestyrelsesmøde. 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Svanninge - mandag d. 23.05.2022 kl. 17.00 – 19.40 

  

Deltagere: Alle 

Afbud: elevrådet 

 

Pkt. Ini Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af referat 

fra sidste møde 

Referat fra møde d. 20.04.2022  

 

B 17.00 -

17.10 

Enkelt tilretning, ellers godkendt. 

2. Alle / 

Elevråd 

Elevrådet Orientering fra elevrådet –  

Afd. Svanninge 

O 17.10 -

17.25 

Fodboldarrangement afholdt i Svanninge - 

veltilrettelagt. 

Horne elevråd. DZ fortæller, at elevråd 

virkelig tager ansvar for deres rolle i 

elevrådet. De ønsker også, at få en dag 

ligesom Svanninge, hvor de står for et 

arrangement.   

3. LED. Kort orientering – 

skole/dagtilbud 

(Svanninge / Horne) 

Situationen omkring vores 

modtagerklasser. 

Modtagesituation i børnehus - Horne 

 

 

O 17.25 - 

17.35 

Modtage klasser – Det er gået fra 

modtagehold, til at det er blevet normeret til 

en klasse. Vi har lige fået endnu en klasse, 

som nu hedder M2. Vi har ansat en ny lærer 

fra 1. juni, som hedder Kristina Poulsen. Vi 

skal følge en procedure, ift opstart af elever 

til modtageklasserne, derfor kan det gå lidt 

langsomt.  

I indskolingsklassen M1 er der pt 14 elever 

og i M2 er der pt 9 elever.  

 

Fælles for Børnehusene: De har haft travlt 

med Bedsteforældredage – hvilket var en stor 

succes begge steder.  



Angående feriepasning: Ingen børn fra Horne 

og 1 SV barn i uge 29. 9 SV børn i uge 30. 

Opfordring til bestyrelsen at skrive ud ved 

næste sommerferie, at børn også har ret til 

ferie og at det faktisk også hjælper personale 

med at få afholdt deres ferier, hvor der er få 

børn.  

Svanninge: 

Vi deltager i Syrenfestival og har lavet 

syrenbilleder til udstilling i Grubbe Mølle. 

Mette efterlyser at børne også kommer 

derned og ser udstillingen.  

Horne: 

Horne Børnehus modtager 5 bh børn og 1 

vuggestuebarn 1.august. Det giver lidt 

udfordringer med sproget, men DB er i 

kontakt med Opvækst og Læring.  

Derudover er en større håndværkerskare i 

gang i SFO og Børnehus, med at skifte lofter 

og belysning. Halvdelen af begge afdelinger 

er lukkede, og vi er lidt hjemløse, men det 

skal nok blive godt. Det forventes at vare en 

måned.  

SFO er også presset grundet byggerod, da der 

ikke har været tid til at rydde op – så de 

glæder sig til normale tilstande.  

Markedsdag gik fantastisk med ca. 350 

fremmødte. Der var også børn fra Svanninge  

DZ: planlægning til næste skoleår er 

forsinket. Der hersker god stemning. 

VM: Vi forventer at kunne melde ud på 

onsdag, hvem der bliver klasselærer og 

matematiklærer. En lærer går på barsel, så vi 

skal have ansat en ny barselsvikar.   



5h og 5s har været på lejrskole i henholdsvis 

Århus og Sønderborg 

4. LED. Økonomi Status pt. – Vibeke orienterer 

 

O/D 17.35 -

17.50 

VM orienterede. 

5. Alle  Bestyrelsesvalg – 25. 

april 

 

Evaluering af valgprocedure og 

Fællesbestyrelsens årsberetning 

 

D 17.50 – 

18.05 

FB vil gerne skrive lidt ind i det næste 

nyhedsbrev. 

Lidt ærgerligt, at der ikke mødte ret mange 

op.  

Vi fik 2 repræsentanter ind samt 2 

suppleanter.  

Vi laver et skriv med de nye repræsentanter i 

det kommende skoleår.  

Forslag om flyers til kommende skole/hjem 

samtaler eller en oplægsholder. 

6. Alle  Arbejdsdage Horne / 

Svanninge 

Svanninge d. 22. april 

Horne d. 6. maj - Evaluering 

 

O 18.05 – 

18.15 

Ca. 56 deltog i Svanninge og ca. 70 i Horne. 

Det var super godt. Bragende succes. 

Vi skal løbende skrive ned, hvad der kunne 

blive lavet næste gang.  

Sidsel: Vi kunne have nået meget mere. 

En del forældre har efterlyst personale, men 

vi tænker, at det er vigtigere at personalet 

bruger deres tid blandt børnene.  

Det er vigtigt, at vi får meldt det ud, hvorfor 

vi vælger, som vi gør.   

7. Alle Markedsdag i Horne 

Forårsaften i Svanninge 

Afholdelse af markedsdag - 

evaluering  

Forårsaften i Svanninge - evaluering 

D 18.15 – 

18.25 

Enighed om at markedsdag og skolekomedie 

nok skal ligge hver for sig. Om end fusionen 

af det gav et fremragende resultat, og 

eleverne fik spillet skolekomedie.  

Forårsarrangement. Være obs på at der har 

været sommer og vinterskema, hvilket 

betyder at der er nogle elever, der ikke i 

denne periode har haft musik på skemaet.  

Snak om forskellige tiltag, for hvordan 

Forårskoncerten får lidt mere musik ind.  



 

Til markedsdagen havde vi mobilepay, hvor 

der skal betales til de enkelte klasser. Nogle 

forældre glemte at skrive det i kommentaren.  

Måske skal det lige gøres tydeligere 

 

Husk næste år at vi kan låne slushice- 

maskine og pocornmaskine lokalt.  

8. VKTM Bedsteforældredage i 

børnehusene 

 D 18.25 – 

18.35 

Punktet er rundet tidligere. 

9. Alle 

MW 

TBJ 

Årshjul - Kommende skoleår 

- Orientering fra 

forældrebestyrelsen ift. 

kommende forældremøder efter 

sommerferien 

- Mødeplan for fællesbestyrelsen 

næste skoleår 

- Mødeplan for fællesbestyrelsen 

 

O 18.35 – 

18.50 

Vi satser på at have nogle skemaer klar til  

gennemsyn på vores møde d. 14. juni. I år 

foregår skemalægningen elektronisk.  

Louise vil gerne lave nogle flyers omkring 

FB, som kan deles ud på forældremøder.  

Husk lærerne på, at de skal invitere én fra 

bestyrelsen til første forældremøde efter 

sommerferien.  

Vi lægger dato for det første møde i august.  

Vi laver et udkast med møde datoer til næste 

bestyrelsesmøde. 

15. august FMK’s Budget offentliggøres. 

Hørringsvar fra FB skal sendes senest den 24. 

august kl 12. 

Første møde i Fællesbestyrelsen 2022/2023: 

Tirsdag den 16. august kl. 17 – 19.30 på 

afdeling Svanninge.  

(VM skriver til de nye medlemmer af 

bestyrelsen om tidspunktet). 

10. MW Gauss Foto Kommende skolefoto - drøftelse O/B 18.50- 

19.00 

Alle nikker positivt til, at vi fortsætter med at 

benytte Gauss Foto.  

11. VKTM Dronevideoer  D 19.00 – 

19.10 

Fællesbestyrelsen siger nej tak. 



12. VKTM Byggeri Et års gennemsyn på byggerierne i 

Svanninge og Horne – herunder loft i 

PLC Svanninge 

D 19.10 – 

19.25 

1års gennemsyn – der er har været forskellige 

småting, der skal rettes op på. I SV er der 

også noget med ventilationsrørene på 

biblioteket, der har givet sig lidt, men det er 

fixet.  

13. VKTM Legeplads BH/ skolegård afd. Svanninge D 19.25 Majken og Mette vil gerne holde et møde 

med os med at få lavet nogle grønne områder 

inde i skolegården, inden at der lægges asfalt.  

14. MBJ Dialogmøde med OL Fællesmøde - Friskoler og private 

dagtilbud d. 20.06.2022 kl. 17 – 20 

(Gislev) 

D 19.35 Vi afventer en dagsorden og en endelig dato 

for tilmeldingsfrist.  

 

15. Pernille Fondsmidler 

 

Søgning af fondsmidler til skolegård 

– Svanninge/Horne 

Nordeafonden - aulabesked 

D 19.35 – 

19.40 

Der arbejdes videre med at undersøge, hvad 

andre har gjort i forhold til at søge 

fondsmidler.  

16. Alle Eventuelt Der har været få efterspørgsler på, 

om der fortsat arbejdes for at få en 

overbygning på Brahesminde.  

D 19.40 Fællesbestyrelsen arbejder ikke mere for at få 

lavet en overbygning. 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

 

Principper der skal bearbejdes/udføres: 

Kostpolitik 
Røgfri skole 
Fravær 
Trafik politik 
Lejrskole 


